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REVISTA PRESEI 

 

 

 Liderul sindicatului de la metrou arată pisica şefilor Metrorex: Oprirea 

circulaţiei, posibilă oricând 

O nouă acţiune de oprire voluntară a lucrului realizată de angajaţii Metrorex, în 

afara sindicatului, poate avea loc oricând în cazul în care conducerea metroului va 

disponibiliza angajaţi sau va tăia din salarii, a declarat, joi, preşedintele "Unitatea" 

- Sindicatul Liber din Metrou (USLM), Ion Rădoi, într-o conferinţă de presă. 

"În acea zi nu a fost grevă, nu a organizat nimeni o grevă, pentru că greva se face, 

juridic, aşa: se face o negociere cu Administraţia, o conciliere cu Ministerul 

Muncii, o grevă de avertisment de două ore, după care greva propriu-zisă. Acestea 

sunt procedurile când faci o grevă. Numai că de data asta nu avem de-a face cu o 

grevă, sindicatul nu s-a implicat, nu a avut nicio problemă, ci s-a întâmplat altceva: 

a fost oprire voluntară a lucrului, care se poate întâmpla oricând, şi azi, şi mâine, şi 

poimâine. Şi aia nu este problema sindicatului", a afirmat Ion Rădoi, potrivit 

Agerpres. 

Preşedintele USLM a subliniat că sindicatul va demara paşii legali pentru 

declanşarea grevei în cazul în care Metrorex va tăia salariile angajaţilor sau va face 

disponibilizări. 

 

"(În cazul în care Metrorex taie salarii sau face disponibilizări, n.r.) sigur facem 

grevă, adică vom respecta legea, în ordinea menţionată. Dacă vor fi daţi oameni 

afară sau li se ia din salariu, începem procedurile pe care vi le-am spus mai 

devreme", a menţionat Ion Rădoi. 

 

Preşedintele USLM a insistat că nu sindicatul a organizat oprirea lucrului petrecută 

la finalul lunii martie. 
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"Oricând (mai pot apărea astfel de acţiuni, n.r.). Dacă se iau măsuri de către Drulă 

(ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, n.r.) să dea oameni afară, să le ia din 

salarii, ne aşteptăm oricând (la oprirea lucrului, n.r.), pentru că nu e problema mea, 

a liderului de sindicat. Când este grevă organizată, atunci o treime (din circulaţia 

trenurilor, n.r.) trebuie asigurată. Şi greva organizată înseamnă negociere cu 

administraţia, cu Ministerul Muncii, să faci o grevă de avertisment şi pe urmă 

greva propriu-zisă. Atunci eşti obligat să asiguri o treime. Dar nu în condiţiile în 

care oamenii au făcut o oprire voluntară a lucrului. Cine să-i controleze? Că nu 

sindicatul a organizat acţiunea", a susţinut Ion Rădoi. 

 

Liderul sindical a mai declarat că niciun sistem de metrou din lume nu este rentabil 

şi a apreciat că actualele conduceri ale Ministerului Transporturilor şi Metrorex nu 

vor reuşi să facă rentabil metroul din Bucureşti. 

 

"Dumnealor, în necunoştinţă de cauză, spun că facem disponibilizare de 1.700 de 

locuri, trebuie să băgăm metroul în insolvenţă. Unde s-a pomenit aşa ceva în toată 

lumea? Niciun metrou din lume nu este rentabil. Dânşii vor să-l facă rentabil. 

Succes! Să vedem cum? Noi nu avem cu cine să lucrăm", a adăugat Ion Rădoi. 

 

În 26 martie, circulaţia trenurilor de metrou a fost blocată de un protest spontan al 

unor reprezentanţi ai sindicatului USLM în staţia Piaţa Unirii, aceştia coborând în 

tunel, pe calea de rulare. 

 

Ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, a pus protestul pe seama anunţului 

privind eliberarea spaţiilor comerciale şi i-a sfătuit pe angajaţii de la metrou să nu 

se lase amăgiţi. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Comisia Europeană a cerut României modificarea Planului Național de 

Redresare și Reziliență 

Comisia Europeană solicită României să refacă schița Planului Național de 

Redresare și Reziliență. Oficialii de la Bruxelles sunt nemulțumiți de cum sunt 

distribuiți banii.  
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Ministrul Investițiilor Europene precizează că încă se negociază, iar varianta 

prezentată la Bruxelles nu este un document oficial. Președintele Klaus Iohannis 

anunță că se va implica în realizarea planului de investiții și i-a invitat luni, la 

discuții, pe cei implicați. 

Vicepremierul Dan Barna, responsabil în Guvern cu Planul Național de Redresare 

și Reziliență, a declarat la TVR că ministrul investițiilor și proiectelor europene, 

Cristian Ghinea, s-a întâlnit săptămâna trecută, la Bruxelles, cu oficialii Comisiei 

Europene. Le-a prezentat proiectul de distribuire a banilor pentru redresarea 

economică a țării după pandemie, iar comisarii euopeni au avut unele obiecții. 

Dan Barna, vicepremier: Noi am mers cu 40 de miliarde, sunt undeva 29 în 

realitate, aproape 30, știind că vor fi bucăți pe care Comisia le va modifica și 

atunci am mers cu o propunere de supracontractare, tocmai să avem din ce tăia, 

toate statele fac așa. 

Europarlamentarul PSD Victor Negrescu susține că Executivul de la Bruxelles are 

obiecții semnificative. 

Victor Negrescu, europarlamentar: Pe zona de transporturi am căutat să păcălim 

Comisia Europeană spunând că anumite drumuri pot fi considerate investiţii care 

ajută mediul, or acest lucru nu se poate. Mai avem probleme pe zona de mediu şi 

pe zona digitală, unde ţintele recomandate de Comsia Europeană nu sunt 

respectate de către România. 

Ministrul investițiilor europene spune că realizarea acestui plan presupune un 

volum mare de muncă, 1000 de pagini, la care echipa sa lucrează continuu. Iar la 

unele capitole Bruxelles-ul și Bucureștiul au abordări diferite. 

Cristian Ghinea, ministrul investițiilor europene: Nu s-a trimis oficial, aşa este pe 

regulament. Comisia nu putea să respingă ceva ce nu a fost trimis ca plan, sunt 

componentele trimise pentru a primi un feedback. Este un regim confidenţial 

absolut legitim în dialogul cu nişte parteneri oficiali ai României. 

Președintele și premierul dau asigurări că România este în grafic și că planul de 

investiții va fi aprobat de Comsia Europeană. 
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Florin Cîțu, prim-ministrul României: E vorba de a remodela ce avem noi în 

PNNR pentru a intra exact în tiparele pe care le ia în calcul CE. 

Klaus Iohannis, preşedintele României: Vom evalua feedback-ul, primul feedback 

al Comisiei, vom îmbunătăţi Planul. Ministerul se va prezenta din nou la Comisie 

cu Planul îmbunătăţit şi, în final, sunt convins că el va fi acceptat. 

Proiectele PNRR ar trebui realizate până la finalul lunii august 2026. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Florin Cîțu: PNRR este în negociere, nu a fost refuzat. Este vorba de a 

remodela ce avem noi în planul de redresare și reziliență 

Premierul Florin Cîțu spune că nu sunt motive de îngrijorare în legătură cu banii 

din PNRR.  

Premierul Florin Cîţu a declarat joi că România se află în negocieri cu Comisia 

Europeană pentru Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă şi că nu este adevărat 

că acesta a fost refuzat, ci doar s-a pus în discuţie o remodelare a acestui plan. 

Ministrul Investițiilor și Proiectelor Europene, Cristian Ghinea, a declarat joi, la 

Digi24, că în discuțiile de la Bruxelles cu Comisia Europeană, oficialii europeni au 

avut mai multe observații. 

Şeful Executivului a fost întrebat într-o conferinţă de presă dacă PNRR ar trebui să 

sufere modificări pentru a fi aprobat de Comisia Europeană, având în vedere că 

proiectele privind sistemele de irigaţii şi cele referitoare la infrastructură nu ar fi 

acceptate de către Comisie. 

„Ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene a fost săptămâna trecută acolo, este 

o negociere. Noi am prezentat un plan, Comisia Europeană a venit cu comentarii, 

noi revenim cu aceste comentarii. Eu nu aş spune că a refuzat ceva Comisia 

Europeană, pentru că nu este adevărat, nu are cum să se întâmple acest lucru, cred 

că este vorba de a remodela ce avem noi în planul nostru de redresare şi rezilienţă, 

pentru a intra exact în tiparele pe care le ia în calcul Comisia Europeană. Deci, nu 

văd aici nicio problemă”, a subliniat Florin Cîţu la Palatul Victoria. 

https://www.digi24.ro/stiri/economie/cristian-ghinea-despre-negocierile-pe-pnrr-comisia-crede-ca-avem-o-alocare-prea-mare-pentru-infrastructura-rutiera-1505045
https://www.digi24.ro/stiri/economie/cristian-ghinea-despre-negocierile-pe-pnrr-comisia-crede-ca-avem-o-alocare-prea-mare-pentru-infrastructura-rutiera-1505045
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/comisia-europeana-a-cerut-modificarea-pnrr-guvernul-nu-va-primi-bani-pentru-irigatii-investitiile-in-infrastructura-inca-in-analiza-1504735
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/comisia-europeana-a-cerut-modificarea-pnrr-guvernul-nu-va-primi-bani-pentru-irigatii-investitiile-in-infrastructura-inca-in-analiza-1504735
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Ministrul Proiectelor Europene susține că în privința banilor din PNRR pentru 

construcția de autostrăzi, Comisia consideră că alocarea este „foarte mare”, însă 

negocierile continuă. 

Întrebat joi despre această situație, președintele Klaus Iohannis a spus că au fost 

„de așteptat” aceste dificultăți pentru că planul de redresare este un instrument nou 

al Uniunii Europene. „Vom fi pregătiți pentru acest plan național și vom 

îmbunătăți proiectele ca să fie acceptate”, a spus președintele. Acesta a precizat că 

luni va avea o întâlnire la Palatul Cotroceni pentru a discuta observațiile Comisiei 

Europene. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 BREAKING - Liderul opoziției va propune grevă parlamentară dacă 

Guvernul nu prezintă PNRR-ul în legislativ 

Liderul PSD, Marcel Ciolacu, a declarat joi la Antena 3 că va propune conducerii 

partidului ca parlamentarii formațiunii să intre în grevă dacă Guvernul nu le va 

prezenta aleșilor Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR) cu care 

România va aplica la Bruxelles pentru fonduri europene. 

„Daca nu vor veni cu PNRR in Parlament, am sa propun colegilor mei sa intram in 

greva parlamentara. Vom fi in Parlament la grupuri, vom participa la comisiii, dar 

nu vom mai participa la plen, iar dl Iohannis sa gestioneze guvernul sau si 

parlamentul sau fara opozitie in plenul Parlamentului. Nu vom mai participa la 

voturile finale din Parlament. Nu se poate, e mult prea...La primul BPN voi 

propune colegilor acest lucru. E prea multa îngâmfare. Adica nemtii sunt tampiti, 

francezii sunt tampiti, belgienii sunt tampiti, olandezii sunt tampiti, numai noi 

romanii sunt destepti? Bulgarii au prezentat in Parlament, numai Romania nu. Nu 

stie nimeni ce este in PNRR”, a spus Marcel Ciolacu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/marcel-ciolacu_2644.html
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 Eurostat arată lucrurile 'fantastice' promise de Florin Cîțu: România, unul 

dintre cele mai mari deficite guvernamentale din UE 

Toate statele membre UE au încheiat anul 2020 cu un deficit guvernamental, însă 

procentual cele mai mari valori au fost înregistrate în Spania (11% din PIB), Malta 

(10,1% din PIB), Grecia (9,7% din PIB), Italia (9,5% din PIB), Belgia (9,4% din 

PIB), Franţa şi România (ambele cu un deficit de 9,2% din PIB), arată datele 

preliminare publicate joi de Eurostat. 

Conform acestor cifre, calculate pe baza metodologiei ESA, Danemarca a fost 

singura ţară membră UE care în 2020 a avut un deficit guvernamental mai mic de 

limita de 3% din PIB prevăzută în Pactul de stabilitate şi creştere. 

La nivelul Uniunii Europene, deficitul guvernamental a crescut exploziv, până la 

6,9% din PIB în 2020, de la un deficit de 0,5% din PIB în 2019, în timp ce în zona 

euro creşterea a fost una de la 0,6% din PIB până la 7,2% din PIB. 

 

În cazul României, datele Eurostat arată că deficitul guvernamental s-a dublat, 

urcând de la 46,243 miliarde de lei (sau 4,4% din PIB) în 2019, până la 97.632 

miliarde de lei (9,2% din PIB) în 2020. Aceasta în condiţiile în care cheltuielile 

guvernamentale au crescut de la 36,2% din PIB până la 42,4% din PIB, în timp ce 

veniturile au crescut de la 31,8% din PIB până la 33,1% din PIB. 

 

De asemenea, în 2020 comparativ cu 2019, a avut loc şi o creştere semnificativă a 

datoriei guvernamentale, de la 77,5% din PIB până la 90,7% din PIB în cazul 

Uniunii Europene şi de la până la 83,9% din PIB până la 98% din PIB în cazul 

zonei euro. Jumătate din ţările UE (14 din 27 de state membre) aveau la finele 

anului trecut o datorie guvernamentale mai mare de 60% din PIB. 

 

În ceea ce priveşte România, datoria guvernamentală a crescut de la 373,497 

miliarde de lei, sau 35,3% din PIB, în anul 2019, până la 499,153 miliarde de lei, 

sau 47,3% din PIB, în 2020. 

 

În comunicatul său de presă, Eurostat subliniază că nu a făcut nicio modificare la 

datele trimise de ţările membre. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Cîmpeanu: Pe 27 iulie vom organiza primul concurs național pentru 

directorii de școli / Va urma apoi etapa interviului 

Ministrul Educației Sorin Cîmpeanu a declarat joi seară că pe 27 iulie se va 

organiza concursul național pentru directori de școli, iar cei care trec acest examen 

cu nota minimă 7 vor participa la o a doua etapă, cea a interviurilor urmând să aibă 

garantat un mandat de 4 ani de zile. Directorul trebuie să fie acceptat de colegiul 

profesoral, altfel nu poate ocupa poziția indiferent ”de cât de bun manager este el”. 

”Există nevoia unei clarificări în privința raporturilor și răspunderii între minister, 

inspectorate și directori de școli. De aceea, organizăm pentru prima dată un 

concurs național pentru directori de școli înaintea celor de inspectori. O să avem pe 

27 iulie un examen național pentru toți cei care vor să devină directori. Subiectele 

vor fi relevante și vom asigura un acces echitabil tuturor celor care vor să participe. 

După începerea școlii va avea loc cea de-a doua etapă, a interviurilor, unde vor 

participa toți cei care au promovat examenul cu nota 7”, spune Cîmpeanu 

Componența comisiei care va hotărî asupra unui director va include și membri ai 

școlii, deoarece nimeni nu poate deveni director fără acordul colegilor profesori, 

apreciază ministrul. 

”Mergând pe ideea că un manager, oricât de competent ar fi, în momentul în care 

nu este compatibil cu colectivul de cadre didactice dintr-o școală, lucrurile nu vor 

merge așa cum ne dorim din nicio perspectivă. În aceste comisii de interviu e bine 

să fie și un reprezentant al cadrelor didactice din acea școală. Ponderile o să le 

vedem, dar nu vă ascund că ele sunt absolut esențiale”, spune Cîmpeanu. 

Cîmpeanu spune că profesionalizarea managementului școlilor este una din 

prioritățiele sale, iar un mandat de 4 ani ”îți garantează că poți să dezvolți un 

proiect”. Acest mandat vine și cu mai multe fonduri disponibile. 

Ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a declarat miercuri că o variantă luată în 

calcul pentru concursurile pentru directorii de școli, care va avea două etape și va fi 

organizat în iulie, este ca, pe modelul rezidențiatului, cel care a luat nota 10 să își 

poată alege orice școală din România pe care să o conducă. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24734943-ministrul-educatiei-propunere-pentru-concursurile-pentru-directorii-scoli-cei-nota-10-isi-poata-alege-orice-scoala-din-romania-modelul-rezidentiatului.htm?fbclid=IwAR1SoGd7HAK0oFQnsMLz6uJKFKPg_bIWx9VEXGF1ycii4WyHoKCG1n8IyRA
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24734943-ministrul-educatiei-propunere-pentru-concursurile-pentru-directorii-scoli-cei-nota-10-isi-poata-alege-orice-scoala-din-romania-modelul-rezidentiatului.htm?fbclid=IwAR1SoGd7HAK0oFQnsMLz6uJKFKPg_bIWx9VEXGF1ycii4WyHoKCG1n8IyRA
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24734943-ministrul-educatiei-propunere-pentru-concursurile-pentru-directorii-scoli-cei-nota-10-isi-poata-alege-orice-scoala-din-romania-modelul-rezidentiatului.htm?fbclid=IwAR1SoGd7HAK0oFQnsMLz6uJKFKPg_bIWx9VEXGF1ycii4WyHoKCG1n8IyRA
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-24734943-ministrul-educatiei-propunere-pentru-concursurile-pentru-directorii-scoli-cei-nota-10-isi-poata-alege-orice-scoala-din-romania-modelul-rezidentiatului.htm?fbclid=IwAR1SoGd7HAK0oFQnsMLz6uJKFKPg_bIWx9VEXGF1ycii4WyHoKCG1n8IyRA
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 Transformarea digitală în educaţia din România, pe agenda evenimentului 

dedicat conceptului eLearning 

Bilanţul educaţiei online prin platforme dedicate, la un an de la pandemie, şi 

conceptul de Smart Edu - între transformarea digitală a educaţiei, România 

Educată şi Planul Naţional de Redresare şi Rezilenţă (PNRR) sunt câteva dintre 

temele abordate, vineri, în cadrul evenimentului "eLearning 2021 (Edu Tech - 

Formare - Recalificare - Transformare Digitală)". 

 

Pe agenda invitaţilor se vor afla: Ciprian Teleman - ministrul Cercetării, Inovării şi 

Digitalizării, Octavian Oprea - preşedintele Autorităţii pentru Digitalizarea 

României (ADR), Sorin Ion - secretar de stat pentru învăţământ preuniversitar în 

Ministerul Educaţiei, Svetlana Gomboş - director general în Ministerul Investiţiilor 

şi Proiectelor Europene şi Doina Banciu - preşedintele Consiliului Ştiinţific din 

cadrul ICI Bucureşti. 

 

Temele de discuţie sunt: "Cum creăm Strategia Digitală în Educaţie prin 

parteneriat public-privat?", "Cât de actuale mai sunt Legea Educaţiei, Legea 

Bibliotecilor şi Legea Muncii în pandemie ?" sau "Între analogic şi digital, de la 

cunoaşterea naturală la inteligenţa artificială".  

(Sursa: Agerpres) 

 

 OMV Petrom anunta ca va deveni operator al perimetrului Neptun Deep, in 

cazul in care Romgaz finalizeaza preluarea participatiei in proiect 

OMV Petrom, cea mai mare companie de energie din Europa de Sud-Est 

si Romgaz, a anuntat vineri ca va deveni operator, in cazul in care Romgaz 

finalizeaza preluarea participatiei in proiectul Neptun Deep, iar oferta Romgaz este 

acceptata de catre ExxonMobil. 

 

"OMV Petrom, cea mai mare companie de energie din Europa de Sud-Est si 

Romgaz, cel mai mare producator si principal furnizor de gaze naturale din 

Romania, coopereaza pentru a debloca resursele de gaze naturale din Marea 

Neagra.  

https://ziare.com/omv/
https://ziare.com/petrom/
https://ziare.com/romgaz/
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Acestea sunt esentiale pentru securitatea energetica a Romaniei, pentru succesul 

tranzitiei energetice si pentru a genera crestere economica. In situatia acceptarii 

ofertei Romgaz de catre ExxonMobil, OMV Petrom va actiona ca operator al 

perimetrului Neptun Deep", a informat OMV Petrom. 

 

Exxon Mobil si OMV Petrom exploreaza blocul de mare adancime Neptun din 

Marea Neagra, unde rezultatele preliminare au indicat rezerve de 42-84 de miliarde 

de metri cubi de gaze (Romania consuma 11 miliarde pe an), insa companiile au 

amanat decizia de a merge mai departe cu etapa de extractie. 

 

Dezvoltarea perimetrului Neptun Deep ar putea fi prima productie de hidrocarburi 

in ape de mare adancime din Romania. Costurile unui astfel de proiect de productie 

gaze in zona de apa adanca poate ajunge la cateva miliarde dolari. Perimetrul 

Neptun se afla, de exemplu, la 200 km distanta de uscat, iar toata infrastructura, 

inclusiv conductele, trebuie construite. 

Cardul de masa Up Dejun iti aduce discounturi de pana la 50% la categorii 

precum: abonamente de servicii medicale Regina Maria, curierat DPD, card de 

carburant OMV Petrom, produse de birotica si papetarie Lecom, solutii de 

digitalizare, tracking GPS flota auto de la iTrack si altele. Obtine oferta AICI! 

 

"Marea Neagra este o oportunitate unica pentru Romania si suntem angajati sa 

contribuim la materializarea ei. OMV Petrom are o experienta de peste 40 de ani ca 

operator in Marea Neagra si beneficiaza, de asemenea, de capabilitatile 

internationale in operatiuni de mare adancime ale grupului OMV", spune Christina 

Verchere, CEO OMV Petrom. 

 

ExxonMobil a anuntat ca doreste sa se retraga din Romania, iar Romgaz a depus o 

oferta pentru a prelua participatia gigantului american ExxonMobil. Producatorul 

de gaze Romgaz, una din cele mai profitabile companii de stat, a anuntat pe 31 

martie ca a depus oferta angajanta de cumparare integrala a actiunilor ExxonMobil 

Exploration and Production Romania Limited, care detine 50% din drepturile de 

concesiune pentru explorare, dezvoltare si exploatare petroliera in perimetrul XIX 

Neptun Zona de Apa Adanca, restul participatiei de 50% fiind al OMV Petrom. 

https://ziare.com/economie/crestere-economica/
https://ziare.com/bani/stiri-financiare/omv-petrom-a-investit-1-5-milioane-de-euro-in-rafinaria-petrobrazi-1664025
https://ziare.com/bani/stiri-financiare/omv-petrom-a-investit-1-5-milioane-de-euro-in-rafinaria-petrobrazi-1664025
https://ziare.com/economie/productie/
https://ziare.com/economie/infrastructura/
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
https://upromania.ro/economiseste-cu-Up-Dejun/?utm_source=ziarecom&utm_medium=textMK1&utm_campaign=UpDejun2021
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"Suntem pregatiti sa fim parteneri egali la realizarea acestui proiect strategic. In 

cazul in care oferta noastra va fi acceptata, OMV Petrom va deveni operatorul 

proiectului", spune Aristotel Jude, director general Romgaz. 

 

OMV Petrom este cea mai mare companie de energie din Europa de Sud-Est, cu o 

productie anuala de titei si gaze la nivel de grup de 53 milioane bep in 2020. 

Grupul are o capacitate de rafinare de 4,5 milioane tone anual si opereaza o 

centrala electrica de inalta eficienta de 860 MW. Pe piata distributiei de produse 

petroliere cu amanuntul, grupul este prezent in Romania si tarile invecinate prin 

intermediul a 793 benzinarii, la sfarsitul anului 2020, sub doua branduri, OMV si 

Petrom. 

 

OMV Aktiengesellschaft, una dintre cele mai mari companii industriale listate din 

Austria, detine 51% din actiunile OMV Petrom. Statul roman, prin Ministerul 

Energiei, detine 20,6% din actiunile OMV Petrom, Fondul Proprietatea detine 7%, 

iar 21,4% se tranzactioneaza liber la Bursa de Valori Bucuresti si la Bursa de 

Valori Londra. 

 

OMV Petrom este cel mai mare contribuabil la bugetul de stat, cu contributii de 

aproximativ 32 miliarde de euro reprezentand taxe, impozite si dividende platite in 

perioada 2005 -2020. Din 2007, OMV Petrom a integrat in strategia sa de business 

principiile responsabilitatii corporatiste. In perioada 2007-2020, compania a alocat 

aproximativ 72 milioane euro pentru dezvoltarea comunitatilor din Romania, 

concentrandu-se pe protectia mediului, educatie, sanatate si dezvoltare locala. 

 

Pe 29 iulie 2020, OMV Petrom si-a anuntat sprijinul pentru recomandarile emise 

de Task Force on Climate-related Financial Disclosures (TCFD, grupul operativ 

pentru publicarea informatiilor financiare referitoarela schimbarile climatice) 

privind riscurile si oportunitatile asociate schimbarilor climatice. 

 

Romgaz este cel mai mare producator si principal furnizor de gaze naturale din 

Romania. Compania este admisa la tranzactionare pe piata Bursei de Valori din 

Bucuresti (BVB) si a Bursei din Londra (LSE). Actionar principal este statul 

roman cu o participatie de 70%.  

https://ziare.com/bursa-bucuresti/
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Compania are o experienta vasta in domeniul explorarii si producerii de gaze 

naturale, istoria sa incepand acum mai bine de 100 de ani, in anul 1909. 

 

Romgaz face explorare geologica in scopul descoperirii de noi zacaminte gazifere, 

produce gaz metan prin exploatarea zacamintelor din portofoliul companiei, 

depoziteaza subteran gaze naturale, efectueaza interventii, reparatii capitale si 

operatii speciale la sonde si asigura servicii profesioniste de transport tehnologic. 

In 2013 Romgaz si-a extins domeniul de activitate prin asimilarea centralei 

termoelectrice de la Iernut, devenind astfel producator si furnizor de energie 

electrica. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Virgil Popescu: Hidrogenul este un combustibil în vogă / Avem planurile 

pilot de construcție a unei centrale la Halânga, în zona mea și a lui Cristi 

Bușoi 

România trebuie să mențină bătălia astfel încât să poată fi folosit în interiorul 

taxonomiei UE gazul natural, a declarat joi ministrul Energiei Virgil Popescu, în 

cadrul conferinței “Aspen Dialogues: Noi oportunităţi de investiţii pentru sectorul 

energetic românesc. "Ne-am bătut la Bruxelles, Cristi Bușoi (n.r. europarlamenar 

PNL) știe foarte bine, săptămâna aceasta și săptămâna trecută, pe taxonomie: pe 

gaz, pe nuclear. Nu am câștigat, nici nu am pierdut. Putem spune că s-a amânat un 

pic discuția pe taxonomie, iar gazul și nuclearul, împreună cu agricultura, vor fi 

discutate într-un act delegat ulterior", a precizat Popescu. Acesta a recunoscut că 

România este printre puținele țări din UE care nu are o strategie pentru hidrogen, 

deși este un "combustibil în vogă". Vezi și alte declarații. 

 NOTA Comisia Europeană a adoptat, miercuri, un pachet de măsuri privind 

îmbunătățirea fluxului de investiții către activități durabile în întreaga 

Uniune Europeană, așa-numita taxonomie UE. Toxonimia UE este un sistem 

de clasificare pentru investiții durabile folosit la nivelul UE. Comisia 

Europeană urmărește ca UE să devină lider la nivel mondial în domeniul 

stabilirii standardelor în materie de finanțare durabilă. 

https://ziare.com/economie/gaz/
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Declarațiile ministrului Energiei, Virgil Popescu: 

 

Este foarte bună tema: oportunităţi de investiţii în sectorul energetic. Totul pleacă 

de la mixul românesc, cărbune, gaz, nuclear și regenerabil. Să ne uităm pe 

direcțiile europene, pe Green Deal, să ne focusăm pe anul 2030, pe anul 2050, pe 

neutralitate din punct de vedere al emisiilor de CO2 și de aici cred că știm unde 

suntem și unde trebuie să ajungem. Vorbim de acest Green Deal și de 

transformarea lui în oportunități de investiții. 

 

Primul lucru care trebuie să-l facem este tranziția de la cărbune la regenerabil. 

România se bazează în continuare pe un procent de 20% de energie produsă în 

bază de cărbune și asta înseamnă că acolo trebuie să ne uităm în principal cum 

facem această tranziție. Ne-am bătut la Bruxelles, Cristi Bușoi știe foarte bine, 

săptămâna aceasta și săptămâna trecută, pe taxonomie: pe gaz, pe nuclear. Nu am 

câștigat, nici nu am pierdut. Putem spune că s-a amânat un pic discuția pe 

taxonomie, iar gazul și nuclearul, împreună cu agricultura, vor fi discutate într-un 

act delegat ulterior. Practic, în continuare trebuie să menținem bătălia astfel încât 

să putem să folosim în interiorul taxonomiei gazul natural, cu emisii de CO2, care, 

evident, să poată fi realizabile din punct de vedere al tehnologiei. O emisie de CO2 

de 100 de grame per kilowatt nu cred că este posibilă în momentul de față, nu cred 

că avem tehnologie, așa cum era propunerea inițială, pentru a putea fi 

implementată în România și totuși am reușit la nivelul CE ca, în cadrul actului 

delegat care a fost aprobat ieri, să existe un chapeau în care să se facă referire la 

gaz și la nuclear și la o clauză de <<sunset>>, în așa fel încât acele tehnologii să 

intre în vigoare la o dată - 2027-2030 – când, probabil, tehnologiile vor evolua și 

vor fi disponibile. 

Trecerea de la cărbune la regenerabil prin gaz este o necesitate pentru noi și aici 

vorbim despre capacități de producție a energiei electrice: transformarea din 

cărbune pe gaz. Vorbim despre Complexul Energetic Oltenia, unde suntem într-un 

plan de restructurare și vorbim despre investiții de peste 1,2 miliarde de euro, 

însemnând gaz și regenerabil: 700 MW regenerabil, putere instalată.  
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Vorbim despre Complexul Energetic Hunedoara, unde vă pot spune 

dumneavoastră, aici, în cadrul Aspen, că am ajuns la o înțelegere cu sindicatele de 

acolo și avem un plan stabilit, un Memorandum finalizat pe care îl aprob în Guvern 

săptămâna viitoare, cu pachet de protecție socială, cu închidere treptată a tuturor 

celor 4 mine până în 2032. Un plan de protecție socială ancorat și discutat foarte 

bine cu sindicatele și ancorat inclusiv în Planul de Tranziție Justă al județului 

Hunedoara, pentru că avem Fondul de Tranziție Justă care trebuie folosit pentru 

cele 6 regiuni, în principal pentru cele 3 județe care produc energie pe bază de 

cărbune: Gorj, Hunedoara și Dolj. Banii de acolo trebuie folosiți pentru această 

tranziție și pentru recalificarea forței umane. 

România va avea primul reactor nou construit în 2030 

Avem nuclearul. Vorbim de investiții puternice de miliarde de euro la nuclear, la 

Cernavodă. Vorbim de construcția reactoarelor 3 și 4, de retehnologizarea Unității 

1 de la Cernavodă. Avem acel acord interguvernamental semnat în septembrie anul 

trecut la Washington cu Guvernul American. Este în Parlament pentru ratificare. 

Sunt convins că în luna mai va fi aprobat de către Senat, după care intrăm practic 

în linie dreaptă. În paralel se lucrează la modulul financiar, la schema de finanțare 

a acestei investiții majore de la Cernavodă și eu cred că România, în 2030, va avea 

primul reactor nou construit, al treilea reactor construit, urmând să îl finalizăm și 

pe cel de-al patrulea, practic să dublăm capacitatea de producție de energie 

electrică din punct de vedere nuclear. 

 

Nu în ultimul rând, vorbim de componenta de energie regenerabilă și aici vorbim 

de solar, de vânt: de vânt on-shore, de vânt off-shore. Pentru prima dată, Marea 

Neagră este trecută în documentele Comisiei Europene ca potențial de producere a 

energiei electrice eoliene. Evident, când vorbim de componenta de energie 

regenerabilă, de solar și de vânt, vorbim și de stocare, pentru că dacă vrem cu 

adevărat ca în 2050 să fim neutri din punct de vedere al carbonului, trebuie să 

găsim soluțiile în așa fel încât atunci când nu avem soare, nu avem vânt, să putem 

să avem energie, iar unele din tehnologiile disponibile sunt capacitățile de stocare 

ale energiei electrice, care poate fi atât pe baterii, cât și alt tip de stocaj de energie. 
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România este printre puținele țări din UE care nu are o strategie pentru 

hidrogen 

Este în discuție în interiorul Ministerului Energiei o strategie pentru hidrogen. 

Lucrăm la un grup de lucru pentru a putea să ne apucăm de această strategie pentru 

hidrogen. Din păcate, România nu are o strategie pentru hidrogen, probabil este 

printre puținele țări din UE care nu are o strategie pentru hidrogen. Ne dorim să 

începem să finalizăm această strategie pentru hidrogen. Hidrogenul este un 

combustibil în vogă. Avem planurile pilot de construcție a unei centrale, de 

exemplu, la Halânga, în zona mea și a lui Cristi Bușoi: pe amplasamentul vechii 

termocentrale pe cărbune de la Halânga se va construi, e un progam pilot, o 

centrală de producere a energiei electrice pe gaz natural în amestec cu hidrogen de 

150 de MW, un parc solar de 50 MW și o producție prin electroliză de hidrogen, 

iar hidrogenul produs cu cea regenerabilă va fi reintrodus în circuit și ars în 

amestec cu gaz natural, în așa fel încât să producem o energie mai curată pe bază 

de gaz natural. Este un proiect pilot pe care l-am prezentat la Bruxelles, care, eu zic 

că, a stârnit o reacție foarte pozitivă, atât când am discutat cu dna Comisar Kadri 

Simson, cât și în alte discuții cu specialiști din DG Energy. Este un proiect care 

cred că merită să fie multiplicat. 

 

De asemenea, când am vorbit de Complexul Energetic Hunedoara, vorbim de 

Termocentrala de la Mintia, care în momentul de față este închisă pentru că nu are 

autorizație integrată de mediu și nu mai putem funcționa în ritmul acesta. Dar, 

acolo este necesar ca în locul ei să vină o Termocentrală de 800 MW în producție 

de gaz natural și, de ce nu, în același stil ca și la Halânga, cu producție de 

regenerabil și hidrogen, urmând ca hidrogenul să poată fi refolosit în amestec cu 

gaz natural în interiorul acelei centrale. Pentru că, în interiorul arcului Carpatic, eu 

sunt de părere că trebuie să ne orientăm să construim noi capacități de producție. 

Acolo suntem deficitari și s-a văzut în ianuarie, la acea avarie majoră europeană, că 

practic Nord-Vestul țării a fost decuplat de restul țării. Dacă am fi avut producție 

de energie electrică suficientă în acea zonă nu s-ar fi întâmplat acest lucru. 

 

Sunt optimist, Romgaz va deveni proprietarul a jumătate din Neptun Deep 

 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 23 aprilie 2021 15 

 

Mai avem la Romgaz în lucru centrala de la Iernut. Astăzi trebuie să finalizeze 

Romgaz, probabil săptămâna viitoare ne va anunța, ultimele negocieri înaintea 

rezilierii, dacă nu se ajunge la un comun acord. Vrem să finalizăm anul acesta 

centrala de la Iernut, să nu pierdem cele 50 de milioane de euro din Planul Național 

de Investiții. Și vrem să o finalizăm. Dacă nu se va putea face cu consorțiul care a 

câștigat în 2016 licitația, o vom finaliza fără aceștia, asta cu certitudine. Avem 

pregătit și scenariul B și scenariul C. 

 

Trebuie să avem și suficiente gaze naturale, iar aici vorbim despre zăcămintele din 

Marea Neagră. După cum știți, am anunțat, și eu, și conducerea Romgaz, că s-a 

depus ofertă pentru cumpărarea companiei, practic Exxon România, care deține 

50% din zăcământul Neptun Deep din Marea Neagră. Eu sunt optimist că vom 

reuși să ajungem la o înțelegere cu cei de la Exxon și Romgaz va deveni 

proprietarul a jumătate din Neptun Deep. Asta înseamnă că vom avea gaze pentru 

absolut toate proiectele pe care dorim să le facem în România. Romgaz are în 

planul de investiții o fabrică de metanol pentru că cea mai bună utilizare a gazului 

natural nu este încălzirea directă pentru populație, nu este nici măcar producția 

energiei electrice, chiar dacă este o utilizare superioară, ci este petrochimia. Iar 

primul pas este producția de metanol. 

În paralel cu toate acestea, vorbim și de dezvoltarea rețelei de transport și 

distribuție a gazelor naturale și a energiei electrice. Dacă vorbim de energie 

electrică trebuie să închidem inelul Transelectrica și cred că trebuie crescută 

capacitatea de interconectare pentru că în momentul în care vom pune mai multe 

capacități de producție a energiei electrice în funcțiune în Vestul țării, va trebui să 

și evacuăm această energie electrică și va trebui să și avem cui să o vindem și 

atunci este clar că va trebui crescută capacitatea de interconectare. Și, de asemenea, 

trebuie întărită rețeaua Transelectrica și a distribuției, pentru a putea prelua 

capacitatea suplimentară de regenerabile pe care dorim să o implementăm în 

România. 

Există potențial eolian și în Nord, în Moldova, există potențial și în Sud-Vest, în 

Caraș 
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Le-aș spune tuturor care doresc să facă investiții în regenerabile să se uite și înspre 

alte zone din România, să nu se uite numai înspre Dobrogea, pentru că acolo avem 

Unitățile 3 și 4 care sunt vitale pentru securitatea energetică a României, vorbim de 

zona eoliană off-shore și cred că ar trebui să ne mai uităm și spre alte zone. Mai 

sunt și alte zone în România bune pentru eolian, bune pentru solar: Sudul țării, 

Sud-Vestul sunt bune și pentru solar, există potențial eolian și în Nord, în 

Moldova, există potențial și în Sud-Vest, în Caraș. Cred că toți ar trebui să se uite 

și spre alte zone pentru a nu încărca și supra-aglomera zona Dobrogei. 

 

Despre rețeaua de transport și distribuție de gaz: s-a finalizat în termen faza 1 

pentru conducta BRUA. În momentul în care se va lua decizia de investiție în 

Marea Neagră - Transgaz a finalizat licitația pentru Tuzla-Podișor, pentru a aduce 

acest gaz din Marea Neagră în rețeaua națională de transport, în BRUA, și apoi 

consumat sau exportat, dacă este surplus. Faza 2 pentru BRUA are sens în 

momentul în care avem mai mult gaz decât în momentul de față, are sens în 

momentul în care, între Grecia și Bulgaria s-ar construi acel interconector care 

trenează de ceva timp și care să operaționalizeze Coridul Vertical, în așa fel încât 

din Grecia gazele să ajungă prin BRUA în Bulgaria, România și să ajungă în 

Vestul Europei. Atunci, evident, este nevoie de faza 2 pentru BRUA și de creșterea 

capacității de transport a BRUA. Este nevoie de dezvoltarea rețelei de transport în 

așa fel încât să putem dezvolta pe lângă rețeaua de transport, acolo unde există, și 

rețele de distribuție, ca românii să aibă acces la gaze naturale. S-a pornit anul trecut 

un proiect pe fonduri europene: au fost 250 de milioane, mai sunt încă, nu s-au 

cheltuit, pentru înființarea de rețele de distribuție a gazelor naturale. 

 

Mai avem în Planul Național de Reconstrucție și Reziliență 600 de milioane. Acolo 

gândim să facem o rețea nouă <<hidrogen ready>>, în așa fel încât să putem din 

2026 să utilizăm gazul natural în amestec cu hidrogen. Vom mai avea încă 200 de 

milioane prin Programele Operaționale. Vrem ca în acești 4 ani un miliard de euro 

să meargă în rețelele de distribuție a gazelor naturale. Practic ne dorim să 

dezvoltăm rețeaua de transport, distribuție, gaze naturale și energie electrică, 

digitalizarea acestora și, evident, construcția de noi capacități de producție.  
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Pentru că: <<Da, de ce importăm energie?>> Pentru că nu avem suficientă. Nu s-a 

mai construit de foarte mult timp, în afară de regenerabile, capacități de producție 

de energie electrică”. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Parcul Natural Văcărești a intrat sub Înaltul Patronaj al Președintelui. 

Primăria Generală ar putea prelua administrarea ariei 

Parcul Văcărești va avea, curând, un administrator. Vestea vine chiar de Ziua 

Pământului, când delta din București a intrat sub Înaltul Patronaj al Președintelui. 

Primăria Generală ar putea prelua administrarea parcului mistuit anual de flăcări și 

braconat din lipsă de pază. 

Ideea de înființare a Parcului Natural Văcărești a fost pentru prima dată prezentată 

în mai 2012 în revista National Geographic. Au trecut nouă ani, timp în care Parcul 

Natural Văcărești a devenit arie naturală protejată, dar nici acum nu are un 

regulament și un plan de management, care i-ar permite să fie valorificat la 

adevăratul lui potențial. 

Parcul Natural Văcărești nu are încă un administrator și, în lipsa lui, aria e mistuită 

anual de incendii, unii o hrănesc cu pet-uri și ambalaje, alții îi vânează resursele. 

De la sfârșitul lui 2019, Parcul Natural Văcărești a trecut la Agenția Națională 

pentru Arii Naturale Protejate, dar instituția nu-l poate ajuta. 

Primăria Capitalei și-a exprimat deja intenția de a deveni administratorul Parcului 

Natural Văcărești. Aria are urgent nevoie de investiții. 

De Ziua Pământului, președintele Klaus Iohannis a acordat Parcului Natural 

Văcărești Înaltul Patronaj. 

Văcărești este primul parc natural urban din România. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 INS: În 2020 lungimea autostrăzilor a crescut cu 54 km 

La sfârșitul anului 2020, comparativ cu finalul anului 2019, lungimea autostrăzilor 

a crescut cu 6,2%, respectiv cu 54 km, a transmis vineri Institutul Național de 

Statistică într-un comunicat. Liniile de cale ferată electrificate reprezentau 37,5% 

din lungimea reţelei de căi ferate în exploatare la sfârșitul anului 2020, mai arată 

documentul. 

Lungimea drumurilor publice totaliza ka finalul anului trecut 86791 km, din care 

17913 km (20,6%) drumuri naţionale, 35085 km (40,4%) drumuri judeţene şi 

33793 km (39,0%) drumuri comunale. 

Din punctul de vedere al tipului de acoperământ, structura reţelei de drumuri 

publice înregistra: 45,2% (39189 km) drumuri modernizate, în proporţie de 93,5% 

drumuri modernizate cu îmbrăcăminţi asfaltice de tip greu şi mijlociu, 24,9% 

(21651 km) drumuri cu îmbrăcăminţi uşoare rutiere şi 29,9% (25951 km) drumuri 

pietruite şi de pământ. 

În ceea ce priveşte starea tehnică a drumurilor publice, 33,4% din lungimea 

drumurilor modernizate şi 40,9% din lungimea drumurilor cu îmbrăcăminţi uşoare 

rutiere aveau durata de serviciu depăşită. 

Din lungimea drumurilor naţionale, 6178 km (34,5%) erau drumuri europene, 920 

km (5,1%) autostrăzi, iar din punctul de vedere al numărului de benzi de circulație, 

1959 km (10,9%) erau drumuri cu 4 benzi, 297 km (1,7%) drumuri cu 3 benzi şi 35 

km (0,2%) drumuri cu 6 benzi. 

Lungimea drumurilor judeţene cuprindea în proporţie de 43,4% drumuri 

modernizate și 35,8% dintre drumurile comunale erau drumuri pietruite. 

La 31.XII.2020, lungimea liniilor de cale ferată de folosinţă publică în exploatare 

însuma 10769 km, din care 10631 km (98,7%) linii cu ecartament normal, 134 km 

(1,3%) linii cu ecartament larg şi 4 km linii cu ecartament îngust. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Ședință CMBSU, sâmbătă, pentru prelungirea măsurilor sanitare. În 

vinerea dinaintea Floriilor, magazinele sunt deschise în Capitală până la ora 

20,00 

Comitetul Municipiului Bucureştiului pentru Situaţii de Urgenţă (CMBSU) va 

avea, sâmbătă, o şedinţă pentru prelungirea măsurilor dispuse în contextul 

pandemiei de SARS-CoV-2, a declarat, joi, prefectul Capitalei, Alin Stoica. 

"Avem şedinţă pentru prelungirea măsurilor care expiră sâmbătă noaptea", a 

precizat Alin Stoica. 

Pentru Bucureşti s-au înregistrat în ultimele 24 de ore 4,41 de cazuri de infectări cu 

SARS-CoV-2 la mia de locuitori. 

Pe 10 aprilie, CMBSU a adoptat o hotărâre conform căreia pe 23 aprilie, în vinerea 

dinaintea Floriilor, magazinele sunt deschise în Capitală până la ora 20,00 şi a 

prelungit măsurile dispuse deja. 

Printre acestea se numără: 

* Circulaţia persoanelor în afara locuinţei/gospodăriei este interzisă în intervalul 

orar 22,00 - 5,00 în zilele de luni până joi şi în intervalul orar 20,00 - 5,00 în zilele 

de vineri, sâmbătă şi duminică, cu condiţia menţinerii incidenţei cumulate la cel 

mult 7,5/1.000 de locuitori. 

* Programul operatorilor economici care desfăşoară activităţi de comerţ/prestări 

servicii în spaţii închise şi /sau deschise, publice şi/sau private, se poate desfăşura 

în intervalul 5,00 - 18,00 în zilele de vineri, sâmbătă şi duminică. În zilele de luni - 

joi, programul poate fi desfăşurat în intervalul orar 5,00 - 21,00, cu condiţia 

menţinerii incidenţei cumulată la cel mult 7,5/1.000 locuitori. Prin excepţie, în 

intervalul orar 21,00 - 5,00 în zilele de luni până joi, respectiv 18,00 - 5,00 în zilele 

de vineri, sâmbătă duminică, pot fi făcute livrări la domiciliu. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Florin Cîțu: De la 1 iunie este cam devreme să renunțăm la mască / Ne 

gândim să renunțăm la mască după ce vom avea 10 milioane de vaccinați 

Premierul Florin Cîțu a anunțat joi că revenirea la normalitate nu se va face 100% 

începând cu 1 iunie. Florin Cîțu a precizat că depinde de vaccinare revenirea la 

normalitate. "Este o condiționalitate, nu se întâmplă fără vaccinare. Este singura 

soluție. Anul trecut am fost închiși două luni și nu am revenit la normalitate", a 

afirmat premierul la finalul primei reuniuni a Comitetului interministerial pentru 

revenirea României la normalitate începând cu 1 iunie 2021. 

Premierul a mai spus că este cam devreme renunțarea la mască de la 1 iunie. "La 1 

iunie e cam devreme, dacă avem ținta de 35%, nu. Trebuie să ne gândim să 

renunțăm la mască după ce vom avea cele 10 milioane de persoane vaccinate", a 

mai afirmat Cîțu. 

„Are dreptate preşedintele, am dreptate şi eu", a spus Florin Cîțu întrebat de 

declarațiile preşedintelui Klaus Iohannis potrivit căruia la 1 iunie vor fi prezentate 

evaluările pentru posibila relaxare. "Da, este un plan de măsuri care arată cum vom 

reveni la normalitate. Nu vom reveni 100%, dar vom arăta un prim pas, când vom 

avea rată de vaccinare de 35% şi apoi paşii următori. Soluţia este să ne vaccinăm”. 

Cîțu a mai spus că în cadrul Comitetului interministerial pentru revenirea României 

la normalitate a fost aprobat un regulament. Fiecare minister va veni cu propuneri 

pe care le va discuta mai întâi cu sectoarele din subordine. 

Comitetul se va reuni săptămânal, însă vor putea avea loc și ședințe extraordinare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Valeriu Gheorghiţă susține că aproape 30% din persoanele vulnerabile au 

fost vaccinate împotriva COVID-19: Nu vaccinăm cifre, noi vaccinăm oameni 

şi, de fapt, protejăm familii în felul acesta, evităm drame, asta înseamnă 

efectul de imunitate de grup 

Coordonatorul campaniei naţionale de vaccinare împotriva COVID-19, Valeriu 

Gheorghiţă, afirmă că peste 1,3 milioane de persoane din categoriile vulnerabile au 

fost vaccinate, ceea ce reprezintă aproape 30%:  
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„Nu vaccinăm cifre, noi vaccinăm oameni şi, de fapt, protejăm familii în felul 

acesta, evităm drame, asta înseamnă efectul de imunitate de grup”, subliniază 

Gheorghiţă. 

„În valoare absolută, vorbim de aproape 700.000 de persoane vaccinate peste 65 de 

ani. Incluzând şi celelalte categorii de persoane vulnerabile, vorbim de peste 

1.300.000 de persoane vaccinate, ceea ce înseamnă un procent de aproape 30%, de 

persoane vulnerabile vaccinate”, a declarat Valeriu Gheorghiţă, joi seară, la Digi 

24. 

El a menţionat că, în centrele rezidenţiale, unde sunt internaţi aproximativ 48.000 

de bolnavi şi vârstnici, rata de imunizare este de 70%. 

„Nu vrem să mergem să vaccinăm cifre, să atingem cifre, noi vrem să protejăm 

sănătatea oamenilor, a individului. Nu vaccinăm cifre, noi vaccinăm oameni şi, de 

fapt, protejăm familii în felul acesta, evităm drame, asta înseamnă efectul de 

imunitate de grup. Ne dorim să creştem accesul la vaccinare al celor vulnerabili, al 

celor vârstnici, care chiar dacă, din punct de vedere epidemiologic, într-o localitate 

izolată riscul este mai mic, dar acolo dacă apare o infecţie riscul de evoluţie 

nefavorabilă, de transformare într-un focar este foarte crescut. Or, în localităţile în 

care şi accesul la servicii medicale este redus, trebuie să facem orice ţine de noi să 

prevenim aceste cazuri, mai ales într-o populaţie îmbătrânită”, a explicat el. 

Medicul a menţionat că cei din categoriile vulnerabile continuă să se vaccineze şi 

au în continuare prioritate în cadrul campaniei. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Doar 43% din profesori s-au vaccinat, susține ministrul Educației: ”Foarte 

mulţi colegi au dificultăţi în a se înscrie într-o platformă/ La examenele 

naţionale s-ar putea să intre în săli doar supraveghetorii vaccinaţi” 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, anunţă că mai puţin de jumătate din 

personalul din învăţământ s-a vaccinat şi că a constatat că are mulţi colegi din 

învăţământ care nu ştiu să folosească platforma de programare pentru imunizare. 
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El afirmă că a primit numeroase solicitări privind suspendarea campaniei de 

informare privind vaccinarea în sistem, unele chiar sub formă de ameninţare. 

Cîmpeanu mărturiseşte că nu are o explicaţie pentru reticenţa dascălilor faţă de 

vaccinare şi anunţă că este posibil să ia o decizie prin care dascălii care vor 

participa ca supraveghetori la examenele naţionale să fie plătiţi cu sume 

„motivante”, însă să aibă posibilitatea de a intra în săli doar dacă s-au vaccinat. 

Conform datelor prezentate joi seară, într-o emisiune televizată, de ministrul 

Educaţiei, din totalul de 350.000 de angajaţi din sistemul de învăţământ, aproape 

153.000 s-au vaccinat, el arătând că sunt „foarte mulţi colegi” care nu ştiu să se 

programeze. Aproape jumătate dintre cadrele didactice au ales să se vaccineze până 

acum. 

„De mai bine de două săptămâni, progresele sunt foarte lente, tocmai de aceea ne 

mobilizăm. Ieri am avut o videoconferinţă cu toţi inspectorii şcolari judeţeni şi 

inspectorii generali adjuncţi în care am solicitat ca element de sprijin fiecare şcoală 

să desemneze o persoană care să acorde asistenţă tehnică pentru înscrierea în 

platforma de vaccinare a celor care doresc acest lucru. Am constatat că sunt foarte 

mulţi colegi care – tot vorbim de digitalizare şi de predarea online – care au 

dificultăţi în a se înscrie într-o platformă şi nu sunt doar în mediul rural. Aceşti 

colegi care au dificultăţi trebuie să fie asistaţi de persoane care sunt capabile să 

facă acest lucru şi am solicitat ca în fiecare şcoală să fie desemnată o astfel de 

persoană”, a declarat ministrul Educaţiei, joi seară, la Digi 24. 

Cîmpeanu a mărturisit că, „personal”, nu are „absolut nicio explicaţie pentru 

această reticenţă”. 

Ministrul a susţinut că a primit somaţii pentru a renunţa la campania „Vaccinare şi 

testare pentru învăţare”, care a fost iniţiată în ţară şi care mai are de ajuns în nouă 

judeţe. 

„Am fost somaţi imperativ, avem sute de mesaje mai mult sau mai puţin oficiale, 

primite pe adresa ministerului, pe adresa personală, pe toată căile de comunicare, 

pentru a întrerupe această campanie.  
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Nu vom întrerupe această campanie. Îmi pare rău că dezamăgesc un număr 

importat de persoane care au trimis aceste mesaje, nu vom întrerupe această 

campanie pentru că dorim să aducem la cunoştinţa celor din şcoli elemente despre 

importanţa şi necesitatea vaccinării, nu dorim să obligăm pe nimeni, în niciun fel, 

dar suntem datori să promovăm încrederea în sistemul medical, să promovăm 

încrederea în progresele ştiinţei. (…) Nu o să pun accentul pe partea de ameninţare 

a acestor mesaje, dar sunt sute de mesaje, probabil mii”, a afirmat el. 

Sorin Cîmpeanu a anunţat că ia în calcul ca profesorii care doresc să fie 

supraveghetori la examenele naţionale din acest an să primească sume comparabile 

celor pentru ore remediale – 100 de lei brut – însă să nu poată intra ca 

supraveghetori decât cei vaccinaţi. 

„La examenele naţionale vom avea nevoie de supraveghere şi s-ar putea să avem 

tarife foarte motivante pentru supraveghere. Iar pentru a intra în sală să 

supraveghezi elevi care dau examenele de Evaluare Naţională sau de Bacalaureat 

cred că este corect din partea autorităţilor să pună condiţia de a intra doar acei 

profesori care sunt vaccinaţi. Am dat un exemplu de elemente pe care putem să le 

avansăm pentru a motiva, impulsiona o decizie corectă de vaccinare”, a susţinut 

ministrul. 

El a menţionat că „nimeni nu este absurd să impună vaccinarea dacă există 

contraindicaţii medicale”. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Autoritățile au adăugat mai multe state pe lista pentru care se instituie 

măsura carantinei la intrarea în România. Printre acestea, Grecia, Germania, 

Elveția și SUA. Sunt exceptate persoanele care s-au vaccinat cu ambele doze 

sau care au avut Covid în ultimele 90 de zile. 

Comitetul Național pentru Situații de Urgență a adoptat în ședința de astăzi 

Hotărârea numărul 23 prin care a fost actualizată lista statelor și zonelor 

considerate de risc epidemiologic ridicat pentru care se instituie măsura carantinei 

asupra persoanelor care sosesc în România. 
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Potrivit CNSU, printre cele 60 de state aflate pe lista galbenă, săptămâna aceasta 

au fost introduse Grecia, Germania, SUA, Canada, Elveția și Maldive. 

Persoanele exceptate de la măsura carantinării: 

 au efectuat vaccinul împotriva virusului SARS-CoV-2, inclusiv cea de a 2-a 

doze și au trecut cel puțin 10 zile de la data acesteia până la data intrării în 

România; 

 au fost confirmate pozitiv pentru infecția cu virusul SARS-CoV-2 în 

ultimele 90 de zile anterioare intrării în țară, fapt dovedit prin documente 

medicale (test RT-PCR pozitiv la data diagnosticului, bilet de externare din 

spital sau test care să dovedească prezența de anticorpi de tip IgG efectuat cu 

maxim 14 zile anterior intrării în țară) și au trecut cel puțin 14 zile de la data 

confirmării până la data intrării în țară; 

 rămân pe teritoriul național pentru o perioadă mai mică de 3 zile (72 de ore) 

și prezintă un test negativ pentru SARS-CoV-2, efectuat cu cel mult 72 de 

ore înaintea intrării pe teritoriul național. 

Anexa 3 Lista State Cu Risc Epidemiologic Ridicat 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Spațiile comerciale din stațiile de metrou, reamenajate cu ajutorul 

studenților de la Arhitectură 

Metrorex vrea să schimbe aspectul stațiilor de metrou din București cu ajutorul 

profesorilor și studenților de la Arhitectură. Viitorii arhitecți vor realiza, gratuit, un 

nou concept pentru reamenajarea spațiilor comerciale. Între timp, demolarea 

chioșcurilor și a magazinelor din subteran continuă, spre nemulțumirea 

sindicaliștilor. 

Peste 120 de chioșcuri și magazine de la metrou au fost demolate de la începutul 

lunii, din totalul de aproximativ 300. Conducerea Metrorex susține că erau 

amplasate ilegal și vrea să elibereze spațiile comerciale pentru a le da un nou 

aspect. 

https://cdn.biziday.ro/wp-content/uploads/2021/04/Anexa-3-Lista-State-cu-risc-epidemiologic-ridicat.pdf
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Stațiile de metrou vor fi proiectate și renovate în parteneriat cu Universitatea de 

Arhitectură "Ion Mincu". 

Un prim proiect ar urma să fie gata în vară. Scopul este de a reda stațiilor de 

metrou un suflu nou și un concept de amenajare adaptat transportului modern de 

călători, spun reprezentații Metrorex. 

Sindicaliștii, care au controlat 80% dintre spațiile comerciale de la metrou, au 

contestat în instanța evacuarea și nu sunt de acord cu noul proiect. 

Recent, ministrul Transporturilor a susținut că tocmai din cauza evacuării spațiilor 

comerciale sindicaliștii au oprit lucrul timp de o zi. Aceștia neagă acuzațiile, dar 

avertizează că vor intra în grevă dacă în perioada următoare vor urma concedieri 

sau tăieri de salarii. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Klaus Iohannis: "Voi convoca o sedinta a CSAT dedicata acumularii de 

trupe pe granita de est a Ucrainei" VIDEO 

Presedintele Klaus Iohannis a anuntat joi, 22 aprilie, ca va convoca saptamana 

viitoare, o sedinta a CSAT pentru a se discuta despre situatia tensionata din Marea 

Neagra. 

 

"Voi convoca, pe saptamana viitoare o sedinta a CSAT dedicata special acestei 

zone de tensiune din Marea Neagra si acumularii de trupe pe granita de est a 

Ucrainei. Noi urmarim cu mare atentie acest lucru. Noi dam informatii altora, 

fiindca avem servicii performante pe aceasta zona. Vreau sa ii asigur pe romani ca 

noi suntem pe faza", a spus seful statului. 

 

Intrebat despre actiunile de dezinformare si spionaj ale Rusiei, seful statului a 

sustinut ca ele intra in atentia tuturor statelor UE. 

 

"Aceste chestiuni exista in toata Europa, ne preocupa pe toti dar pentru noi, in 

Romania este important sa fim pe faza. Am solicitat si obtinut o atentie sporita a 

NATO asupra zonei Marii Negre.  

https://ziare.com/klaus-johannis/
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Imi doresc sa mergem mai departe cu acestea. Sa infiintam centre de cyber security 

in Romania si avem structurile noastre care se ocupa de aceasta problema. 

 

Este nevoie de o colaborare a NATO si la nivelul UE. Este necesara o atentie 

sporita pentru flacul estic. Flancul estic este o problema a NATO si a UE. Sunt 

membri noi care nu se pot compara ca tarile UE, au economii in dezvoltare, nu au 

o infrastructura care se compara cu a tarilor dezvoltate. Este vital si pentru noi si 

pentru UE ca sa ajungem la acelasi nivel de dezvoltare. 

 

Discut foarte des si forte mult cu dl ministru Aurescu si aceasta colaborare este 

foarte importanta. Nu doar ca voi avea o interventie dar ii voi primi pe ministrii de 

externe din acesta zona. Este o trilaterala ce contribuie semnificativ la securitatea 

in zona", a spus Iohannis referindu-se la intalnirea la nivel de ministri de externe la 

care participa Polonia si Turcia. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Reuniunea trilaterală România-Polonia-Turcia, la nivelul miniştrilor 

Afacerilor Externe - vineri, la Bucureşti 

Reuniunea trilaterală România-Polonia-Turcia, la nivelul miniştrilor Afacerilor 

Externe, începe vineri la Bucureşti cu o sesiune plenară, pe agenda evenimentului 

urmând să fie abordate subiecte de interes actual pe dimensiunea de securitate, cu 

accent pe evaluarea situaţiei regionale de securitate, pe rezultatele ultimelor 

reuniuni ministeriale NATO (din martie şi de săptămâna trecută), precum şi 

perspectivele Summitului aliat din acest an. 

 

Potrivit unui comunicat al MAE de miercuri, miniştrii Afacerilor Externe ai 

României, Poloniei şi Turciei vor aborda şi stadiul implementării proiectelor 

agreate cu prilejul reuniunii trilaterale din 2020 şi vor discuta modalităţi de 

consolidare a dialogului trilateral, inclusiv prin dezvoltarea de noi proiecte. 

 

 

https://ziare.com/politica/ministri/
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"Miniştrii Afacerilor Externe ai Trilateralei vor discuta şi despre procesul de 

reflecţie strategică NATO2030, derulat la nivelul Alianţei Nord-Atlantice de către 

secretarul general Jens Stoltenberg, preconizat să conducă la dezvoltarea unui nou 

Concept Strategic al Alianţei, care să traseze liniile de bază pentru adaptarea 

Alianţei la noul mediu internaţional de securitate şi să contribuie la consolidarea 

Alianţei, la creşterea unităţii şi coeziunii aliate şi la consolidarea profilului politic 

al Alianţei", arată MAE. 

 

Conform comunicatului, în premieră pentru formatul Trilateralei România-

Polonia-Turcia, la iniţiativa ministrului Aurescu, miniştrii Afacerilor Externe din 

Georgia, David Zalkaliani, şi Ucraina, Dmytro Kuleba, vor participa la o sesiune 

de lucru specială cu miniştrii Afacerilor Externe ai Trilateralei, având în vedere 

importanţa acordată Vecinătăţii Estice. 

 

"În cadrul acestei sesiuni va avea loc un schimb de opinii privind situaţia de 

securitate din Vecinătatea Estică, inclusiv de la Marea Neagră. Dialogul va oferi o 

bună oportunitate pentru reiterarea sprijinului faţă de suveranitatea şi integritatea 

teritorială a celor două state, precum şi pentru a reafirma susţinerea pentru 

aspiraţiile europene şi euro-atlantice ale Georgiei şi Ucrainei", se arată în 

comunicat. 

 

Cu prilejul Trilateralei, ministrul român, Bogdan Aurescu, va avea consultări 

bilaterale cu omologii săi din Polonia, Turcia, Georgia şi Ucraina. 

 

Joi, în marja Trilateralei, a avut loc un eveniment de marcare a 10 ani de la 

stabilirea Parteneriatului Strategic România-Turcia, cu participarea ministrului 

Bogdan Aurescu şi a omologului turc, Mevlut Cavuşoglu, cei doi şefi de diplomaţii 

având în cursul aceleiaşi zile şi o întrevedere bilaterală. 

 

Tot joi, ministrul Aurescu a avut şi o întrevedere cu omologul polonez, Zbigniew 

Rau, în cadrul căreia a avut loc un schimb de opinii cu privire la consolidarea 

cooperării economice şi sectoriale. 
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Sursa citată subliniază că prin organizarea actualei Trilaterale la Bucureşti şi prin 

temele abordate, România îşi propune atât consolidarea acestui format de dialog în 

contextul marcat de evoluţiile recente în Vecinătatea Estică, cât şi creşterea 

profilului României atât la nivelul regiunii, cât şi în cadrul Alianţei Nord-Atlantice, 

cu atât mai mult cu cât în acest an va fi organizat Summitul NATO. 

 

MAE reaminteşte că prima reuniune a Trilateralei România-Polonia-Turcia a avut 

loc la iniţiativa României, la nivel de secretar de stat pentru afaceri strategice, în 

mai 2012, în marja Summitului NATO de la Chicago. Crearea acestui format a 

avut în vedere importanţa cooperării aprofundate a celor trei state pe teme de 

interes comun, preponderent în domeniul securităţii, fiind dedicat coordonării în 

interiorul Alianţei Nord-Atlantice. 

 

La nivel de ministru al afacerilor externe au avut loc şapte întrevederi, începând cu 

anul 2016; în 2020, din cauza pandemiei, reuniunea a avut loc în sistem VTC, la 28 

aprilie. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Coronavirus/ România trimite în Ucraina combinezoane, măşti de protecţie 

şi viziere 

Comitetul Naţional pentru Situaţii de Urgenţă (CNSU) a aprobat, joi, o hotărâre 

care prevede acordarea de asistenţă internaţională, cu titlu gratuit, pentru Ucraina, 

respectiv transferul unor cantităţi de produse de urgenţă medicală necesare în lupta 

cu pandemia COVID-19. 

 

Astfel, potrivit unei anexe a Hotărârii 23/2021 a CNSU, s-a aprobat transferul 

următoarelor categorii de produse de urgenţă medicală: combinezoane (50.000 de 

bucăţi), măşti chirurgicale (500.000 de bucăţi), măşti FFP2 (25.000 de bucăţi), 

măşti FFP3 (25.000 de bucăţi), viziere (10.000 de bucăţi). 

(Sursa: Agerpres) 
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 UE va aplica certificate de emisii clădirilor şi sectorului transporturilor 

Europa va aplica certificate de emisii clădirilor şi sectorului transporturilor, a 

anunţat preşedintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, stabilind astfel 

bazele pentru planificata revizuire a pieţei carbonului din UE, transmite Reuters. 

Sistemul de comercializare a certificatelor de emisii (ETS) este principalul 

instrument de politică al UE pentru reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră, 

impunând centralelor electrice, fabricilor şi companiilor aeriene europene să 

achiziţioneze certificate de acest fel tot mai costisitoare, în timp ce plafonul 

numărului de certificate tranzacţionabile scade de la an la an. 

Comisia Europeană va propune în iunie o reformă majoră a ETS, având în vedere 

obiectivul UE de a atinge neutralitatea climatică până în anul 2050, plus obiectivul 

intermediar al diminuării emisiilor poluante cu cel puţin 55% până în anul 2030 

faţă de nivelul anului 1990. 

UE va extinde certificatele de emisii către noi sectoare, ca parte a politicilor ce vor 

fi adoptate în iunie, menite să facă fiecare sector economic mai verde, a declarat 

Ursula von der Leyen la summitul internaţional privind clima organizat online de 

SUA. 

„Vom face sistemul UE de comercializare a certificatelor de emisii să funcţioneze 

nu doar în sectorul generării energiei şi în industrie, ci şi pentru clădiri şi 

transporturi. Carbonul trebuie să aibă preţul său, deoarece natura nu mai poate plăti 

preţul”, a adăugat oficialul CE. 

Preţul carbonului în UE a urcat miercuri la nivelul record de 47 euro pe tonă, după 

acordul privind Legea europeană a climei, unul dintre elementele-cheie ale 

Pactului verde european. Legea consacră angajamentul UE de a atinge neutralitatea 

climatică până în 2050 şi obiectivul intermediar de reducere a emisiilor nete de 

gaze cu efect de seră cu cel puţin 55% până în 2030, comparativ cu nivelurile din 

1990. 
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Analiştii se întreabă dacă UE va adăuga clădirile şi sectorul transporturilor la 

actuala piaţă UE a carbonului sau va crea un sistem separat, nou, cu un preţ diferit 

al dioxidului de carbon. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 NATO numește ”important și oportun” anunțul Rusiei de retragere a 

trupelor de la granița cu Ucraina/ Alianța anunță că va rămâne ”vigilentă” 

Anunţul Rusiei privind ordinul ca trupele sale să revină în bazele lor permanente 

începând de vineri, după exerciţiile militare aflate în desfăşurare în Crimeea şi 

Marea Neagră, este important şi oportun, a afirmat un reprezentant al NATO, care 

a precizat însă că Alianţa Nord-Atlantică va rămâne vigilentă, relatează Reuters. 

”Orice măsuri către detensionare luate de Rusia ar fi importante şi necesare. NATO 

rămâne vigilentă şi noi vom continua să monitorizăm îndeaproape mobilizarea 

militară nejustificată în interiorul şi în jurul Ucrainei”, a afirmat demnitarul aliat. 

El a adăugat că NATO este alături de Ucraina, care nu este membră a Alianţei, şi i-

a cerut Rusiei să-şi retragă toate forţele de pe teritoriul ucrainean. 

Rusia a ordonat comandamentului forţelor sale armate ca trupele să revină în 

bazele lor permanente începând de vineri, după exerciţiile militare aflate în 

desfăşurare în Crimeea şi Marea Neagră. 

”Trupele şi-au demonstrat capacitatea de a asigura o apărare credibilă pentru ţară. 

De aceea am decis să încheiem activităţile de inspectare în districtele militare de 

sud şi de vest”, frontaliere cu Ucraina, a declarat ministrul rus al apărării Serghei 

Şoigu, citat într-un comunicat. El a subliniat, totuşi, că armata trebuie să fie 

pregătită pentru a răspunde rapid în cazul unei evoluţii ”nefavorabile” a situaţiei în 

apropierea exerciţiilor Defender-Europe, desfăşurate de NATO. 

Defender-Europe este un exerciţiu multinaţional anual, sub comandament 

american, menită să construiască pregătire şi interoperabilitate între armatele SUA 

şi ale celorlalte state aliate, precum şi ale unor state partenere. 
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În perioada martie – iunie, peste 28.000 de militari din 26 de ţări vor desfăşura 

exerciţii în peste 30 de zone de pregătire din 12 state. 

(Sursa: Agerpres) 

 


